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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választ ieénvlő kérdés!

dr. Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani Balog
Zoltánhoz, az emberi er őforrások miniszteréhe z

„Tisztázza a Voldemort-ügyben ismertté vált támogatási program körüli kérdéseket! ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

A K/15397. számon benyújtott kérdésemben arról a pályázati programról kértem részlete s
tájékoztatást Miniszter Úrtól, amelynek befolyásolására a Mengyi-ügyben vád tárgyává tet t
bűncselekmények irányultak. A szóban forgó pályázati felhívás ugyanis meglehet ősen
szokatlannak tekinthető . A hivatalos honlap tanúsága szerint a pályázatot 2015 . október 12-én
írták ki, és projektjavaslatokat már egy héttel kés őbb, október 19-ig be kellett nyújtani . A
projekt fizikai befejezésének határidejét 2015 . december 15-ében határozták meg, azaz anna k
megvalósítására két hónap sem állt rendelkezésre . 2015. december 31-re mára projekt pénzügy i
lezárásának is meg kellett történnie.

Több, mint elgondolkodtató, hogy a feltett kérdéseim egy részére Rétvári Bence államtitkár ú r
egyáltalán nem válaszolt. Így többek között arra sem, ki döntött a szociális szövetkezetek
hálózatosodása elnevezésű pályázat kiírásáról . De azt a kérdést sem merte megválaszolni, hog y
milyen eredményeket ért el a program .

Bár vitathatatlan, hogy a projekt eredményességére vonatkozó válasz könnye n
kikövetkeztethető az államtitkár úr által leírt néhány tényszer ű információból . Államtitkár úr
igencsak zavaros válaszából ugyanis lényegében egyetlen következetés vonható le biztosan : a
projekt óriási bukás volt .

A válaszból kiderül, hogy több pályázó részesült pozitív elbírálásban. Majd a pályázókat később
arról nyilatkoztatták, hogy „saját kockázatukra” 2015 . december 31-ig megvalósították-e a
projektet. Erre mindössze egyetlen pályázó adott pozitív nyilatkozatot . Feltehetően ez a



válaszban említett egyetlen nyertes pályázó az, akinek 44,6 millió forintot ítéltek meg . Azonban
ennek az egyetlen pályázónak sem fogadták el a záró beszámolóját, és a szabálytalanság i
eljárások jelenleg is folyamatban vannak .

Mindezek fényében bár államtitkára nem merte leírni, de megválaszoltnak tekintem a z
„összességében eredményesnek ítéli-e meg a programot”, és a „milyen eredményeket sikerül t
elérni a program alapján” kérdéseimet . Ugyanis nyilvánvaló, hogy program teljes kudarc volt ,
és semmilyen eredményt nem sikerült felmutatni .

Az alábbi válasz nélkül hagyott kérdéseimre azonban továbbra is várom Miniszter Úr válaszát :
• Ki döntött a szociális szövetkezetek hálózatosodása elnevezés ű pályázat kiírásáról?
• Kik döntöttek a támogatásban részesül ő szervezetekrő l?

A pályázati program kidolgozásáért és kiírásáért viselt felelősség tisztázása a projekt csúfos
kudarca miatt is feltétlenül indokolt. A pályázat kidolgozásával, kiírásával, értékelésével ,
ellenőrzésével ugyanis sok ember, sok munkaórát töltött, és ennek nyilvánvalóan jelent ős
költségei vannak. Az e célra elköltött források hasznosulása pedig ez esetben nyilvánvalóan
nulla .

Ráadásul államtitkár úr „válasza” több kérdést nyitott fel, mint amennyire választ adott . Ezért
a további tisztázó kérdésekre is várom Miniszter Úr válaszát :

• Pontosan hány „kedvező elbírálásban részesült” pályázót nyilatkoztattak arról, hog y
saját kockázatára megvalósította-e a projektben vállalt tevékenységet 2015 . december
31-ig? Kérem, ismertesse, kik voltak a „kedvez ő elbírálásban részesült” pályázók, é s
mekkora összeget ítéltek oda nekik!

• Mikor döntöttek az előző pont szerinti „kedvező elbírálásban részesült” pályázók
köréről?

• Ki volt az az egyetlen pályázó, aki akként nyilatkozott, hogy megvalósította a
projektben vállalt tevékenységet 2015 . december 31-ig?

• Az írásbeli válaszban jelzett 44.663.800 forintot mikor, milyen jogcímen fizették ki a z
egyetlen nyertes pályázónak? Mikor hozták meg a kifizetésr ő l szóló döntést ?

• Az egyetlen nyertes pályázó mikor nyújtotta be a záró beszámolót?
• Milyen „szabálytalansági gyanúra utaló jelet” találtak a beszerzésekkel kapcsolatban ?
• Miért húzódnak már több mint egy éve a szabálytalansági eljárások?
• A hivatalos honlapon (www.szechenyi2020.hu) a nyertes pályázatok között miért ne m

található meg e program nyertese?

Budapest, 2017 . május 23.

dr. Harangozó Tamás
MSZP
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